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Motivatie voor agendering:  
Wij danken GS voor de beantwoording van de door ons gestelde vragen inzake leegstand 
verzorgingstehuizen in Drenthe.  
Naar aanleiding van de gegeven antwoorden en de doorgaande ontwikkelingen rond dit 
dossier vragen wij van GS echter nadere informatie.  
Een van de speerpunten van het provinciale beleid is het programma ‘Vitaal Platteland’. De 
fractie van de PvdA is van mening dat de problematiek rond de verzorgingstehuizen, als 
onderdeel van de zorg voor ouderen, in meerder aspecten nauw verweven is met de 
leefbaarheid van het platteland. 
GS stelt in de ‘jaarstukken 2013’: ”Wij agenderen, monitoren regisseren en lobbyen bij 
huidige en toekomstige bovenlokale Drentse maatschappelijke vraagstukken.” (pag. 66)  
In de schriftelijke beantwoording (Antwoord 1) schrijft GS dat het haar niet bekend is in 
hoeverre de genoemde problematiek in Drenthe speelt. De fractie van de PvdA wil juist de 
Drentse situatie beter in beeld in krijgen.  
Als voorbeeld om de ernst van de problematiek te onderstrepen citeren wij uit de NRC van 
zaterdag 26 april: ” Vooruitlopend op de wetgeving worden al huizen gesloten en 
verzorgenden ontslagen. Achmea heeft aangekondigd binnen drie jaar de bekostiging van 
verzorgingshuizen te stoppen.” Wanneer dat ook voor Drenthe geldt is het van belang dat 
alle betrokkenen daar tijdig en voldoende op zijn voorbereid. 
Over bovengenoemde zaken willen wij graag met GS en de andere fracties in gesprek gaan. 
 
Visie van de fractie: zie boven 
 
Vragen aan overige fracties: 
1) Deelt U onze zorgen rond deze problematiek? 
2) Kunt U zich vinden in de door ons gestelde verzoeken aan GS. 
 
Vragen aan GS:  
1) Wil en kan GS stappen ondernemen om de specifiek Drentse situatie met betrekking tot 
wonen en zorg voor ouderen, waaronder de leegstand verzorgingstehuizen, in beeld te 
krijgen?  
2) Zo ja, welke kunnen die stappen zijn? 
3) Kan bovengenoemde problematiek als afzonderlijk thema expliciet aandacht en ruimte 
krijgen op de werkconferentie ‘zorglandschap Drenthe’ op 6 juni? 
 
 
 
Bert Hemsteede 
PvdA 
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Geachte heer Hemsteede,

ln uw brief d,d. 2 maart 2O14 hebt u een aantal vragen gesteld over leegstand van
verzorgingstehuizen in Drenthe. Deze vragen beantwoorden wijals volgt.

Vraao 1

ls het College bekend met de in de media getoonde en besproken problematiek

inzake verzorgingstehuizen en speelt deze ook in Drenthe?

Antwoord 1

Ja, de problematiek rs ons bekend. ln hoeverre dit in Drenthe speeltis ons op
dit moment niet bekend.

Yraas2
Zo ja, deelt het College de mening van de PvdA-fractie dat deze problematiek com-
plex is en de aandacht van de Provincie behoeft?

Antwoord 2
Ja, de problematiek is complex. Primair hebben wij geen rol, maar onze rol is
wel om te signaleren en te agenderen. Sfaafssecretaris van Volksgezondheid,
Welzijn en Sport, de heer drs. M.J. van Rijn, heeft een brief aan de Tweede
Kamer gestuurd, d.d. 17 maart 2014, kenmerk 341828-118340-LZ. ln deze
brief zegt de sfaafssecretaris toe dat hij in april, samen met de minister voor
Wonen en Rljksdienst een reactie zal sturen op een Advies van de Raad voor
de Leefomgeving en lnfrastructuur (RLi) "Langer zelfstandig, een gedeelde

opgave van wonen, zorg en welzijn".
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In deze reactie zal ook aandacht worden þesfeed aan de gevolgen van de
hervorming van de langdurige zorg en ondersteuning voor leegstand en vast-
goed.

W|wachten de informatie van de sfaafssecrefaris af. Gelijktijdig zullen wijdit
onderwerp agenderen bij het Drents Platform Wonen en in het VDG-overleg

RO/wonen.

Vraaq 3

Kan het College aan Provinciale Staten een stand van zaken doen toekomen wat
betreft de leegstand van verzorgingstehuizen in Drenthe?

Antwoord 3
Zie antwoord 2.

Wij beschikken nu niet over cijfers. Het rapport'De Vergrijzing Voorbij'van
Berenschot geeft aan dat voor 800 van de bijna 2.000 verpleeg- en verzorg-
huislocaties in Nederland sluiting dreigt. ln de onder antwoord 2 genoemde
brief van de sfaafssecretaris geeft hij aan dat Bureau Berenschot heeft aan-
gekondigd een bestand bij te gaan houden met de locaties die gaan sluiten.

Vraaq 4
Kan het College ons zeggen wat de verwachte ontwikkelingen zijn met betrekking tot
de verzorgingstehuizen in Drenthe?

Antwoord 4
Het huidige kabinetsbeleid is erop gericht dat mensen zo lang mogelijk thuis
blijven wonen. Dat vertaalt zich ook in de lopende transities (jeugdzorg, AWBZ
en Participatiewet). Vooruitlopend hierop is het aantalverzorgingstehuisplaat-
sen al afgenomen. Op dit moment vinden bij de instellingen afwegingen plaats

om locaties of afdelingen anders in te zetten, dan wel te sluiten. Ons beeld is
dat deze ontwikkelingen zich ook in Drenthe voordoen. W| zullen dit meene-
men in het VDG-overleg RO/wonen en in het Drents Platform Wonen.

Vraaq 5

Zo ja, hoe beoordeelt het College deze ontwikkelingen met betrekking tot de noodza-
kelijke zorg voor ouderen, ondersteunende netwerken, werkgelegenheid op het platte-
land, etc.?

Antwoord 5

Zie antwoord 2 en 4. Gezien het kabinetsbeleid en de huidige ontwikkelingen
neemt het belang van geschikte huisvesting voor ouderen toe. Hierbij moet
ook aandacht zijn voor de woonomgeving.
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Vraaq 6
Welke concrete acties kunnen wijvan het College veruvachten om invulling te geven

aan de in de strategische agenda 2020 (Noordervisie 2040) verwoorde ambitie?

Antwoord 6
o Vanuit Vitaal Platteland ondersteunen wij initiatieven uit de Drenfse sa-

menleving. Bijde in de eersfe tender geselecteerde projecten is vanuit
diverse dorpen ingezet op het opzetten van een coöperatie of organisatie
van een netwerk op het gebied van zorg en welzijn. Zie de brief d.d.

20 februari 2014 met kenmerk 8/3.5/2014001001 . ln 2014 bestaat de

mogelijkheid nog twee keer dorpsinitiatieven in te dienen.
. Over veranderingen in het zorglandschap zijn wij in gesprek met

Achmea. Binnenkort zult u een informerende statenbrief over de laatste
stand van zaken ontvangen.

. Wü zullen dit onderwerp agenderen bij het Drents Platform Wonen en in
het VDG-overleg RO/wonen.

c Zie verder antwoord 2.

Hoogachtend,

van Drenthe,

secretaris voorzitter
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Aan	de	voorzitter	van	Provinciale	Staten,		
de	heer	J.	Tichelaar	
Postbus	122	
9400AC	Assen	
	
02‐03‐2014	
	
	
Onderwerp:	Schriftelijke	vragen	ex	artikel	41	RvO:	
Leegstand	verzorgingstehuizen	in	Drenthe	
	
	
	
Geachte	voorzitter,	
	
De	directe	aanleiding	voor	onderstaande	vragen	is	dat	de	PvdA‐fractie	in	Provinciale	
Staten	kennis	heeft	genomen	van	de	televisie	uitzending	van	RTV	Drenthe	d.d.	21‐02‐
2014	met	een	item	over	verzorgingstehuizen.	
Afgelopen	weekend	berichtte	de	NOS	over	de	leegstandsproblematiek	rond	de	
verzorgingstehuizen.	Ook	de	landelijke	en	regionale	schrijvende	pers	heeft	zich	het	
onderwerp	aangetrokken.	
	
De	ouderenwerkgroep	van	de	PvdA‐Drenthe	is	van	mening	dat	langer	zelfstandig	wonen	
niet	voor	iedere	oudere	een	vrije	keuze	is.	De	PvdA‐Statenfractie	deelt	die	mening.	Voor	
een	(grote)	groep	ouderen	zal	wonen	in	een	verzorgingstehuis	nog	steeds	noodzakelijk	
blijven.	
Het	(deels)	verdwijnen	van	verzorgingshuizen	in	de	nabije	omgeving	heeft	
verstrekkende	gevolgen	voor	de	betrokken	bewoners	van	het	tehuis,	voor	familie	en	
netwerk	rond	de	oudere,	voor	de	werknemers,	kortom	voor	de	leefbaarheid	van	onze	
steden	en	dorpen,	van	ons	platteland.	
Voor	de	betrokken	bewoners	die	zelfs	moeten	verhuizen	uit	het	verzorgingshuis	naar	
weer	een	zelfstandig	bestaan	is	het	probleem	van	nog	ingrijpender	betekenis.	
	
De	PvdA‐Statenfractie	wil	graag	antwoord	op	onderstaande	vragen:	

1. Is	het	College	bekend	met	de	in	de	media	getoonde	en	besproken	problematiek	
inzake	verzorgingstehuizen	en	speelt	deze	ook	in	Drenthe?	
	

2. Zo	ja,	deelt	het	College	de	mening	van	de	PvdA‐fractie	dat	deze	problematiek	
complex	is	en	de	aandacht	van	de	Provincie	behoeft?	



3. Kan	het	College	aan	Provinciale	Staten	een	stand	van	zaken	doen	toekomen	wat	
betreft	de	leegstand	van	verzorgingstehuizen	in	Drenthe?	
	

4. Kan	het	College	ons	zeggen	wat	de	verwachte	ontwikkelingen	zijn	met	betrekking	
tot	de	verzorgingstehuizen	in	Drenthe?	
	

5. Zo	ja,	hoe	beoordeelt	het	College	deze	ontwikkelingen	met	betrekking	tot	de	
noodzakelijke	zorg	voor	ouderen,	ondersteunende	netwerken,	werkgelegenheid	
op	het	platteland,	etc.?	

	
In	de	strategische	agenda	2020	(Noordervisie2040)	nodigen	de	drie	noordelijke	
provincies	maatschappelijke	organisaties	en	overheden	uit	om	
“..zorgvoorzieningen	op	het	platteland	betaalbaar	te	houden,”.	
Daarnaast	wordt	er	in	dit	rapport	onder	de		kop	“Gezond	Oud”	geschreven	“om	
vanuit	de	“eindgebruiker”	zelf	te	kijken	naar	wat	nodig	is.	Dit	vraagt	een	flinke	
omslag	van	denken	voor	allen	die	betrokken	zijn	bij	het	leefbaar	houden	van	flinke	
delen	van	onze	regio.	Zorgaanbieders,	vervoersaanbieders,	woningcorporaties,	
overheidsinstanties	en	maatschappelijke	organisaties	zullen	sterker	tot	dan	tot	nu	
toe	het	geval	is	elkaar	moeten	vinden	om	met	de	inwoners	tot	gezamenlijk	
oplossingen	te	komen.”		
	

6. Welke	concrete	acties	kunnen	wij	van	het	College	verwachten	om	invulling	te	
geven	aan	de	hierboven	verwoorde	ambitie?		

	
	
	
Namens	de	PvdA‐Statenfractie	
Bert	Hemsteede	
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